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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
 
VI SAZIV  

Prolećno zasedanje  

 

Komisija za Poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj, životnu sredinu i prostorno 

planiranje  

Sednica br. 35 

Priština, od 28.1.2019, u 11:00 časova 

Zgrada skupštine, sala N-303 

ZAPISNIK 

 

Sednici su učestvovali: Muharrem Nitaj, Besa Gaxherri, Lutfi Zharku, Andin Hoti, Salih Zyba, 

Etem Arifi i  Danush Ademi. 

Odsutni: Salih Salihu, Ganimete Musliu, Liburn Aliu, i  Srđan  Mitrović. 

Pozvani: Raif Preteni, direktor regulativnog autoriteta za usluge voda (RAUV) i Bekim Juniku, 

zamenik direktora Udruženja za vodo dovod  i otpadne vode Kosova (UVOV). 

Pomoćno osoblje komisije: Bajram Badivuku i  Ylber Sherifi. 

Sednici predsedavao, Muharrem Nitaj, predsednik komisije. 

 U ovoj sednici predložen je ovaj dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika komisije iz sednice 23.1.2019; 

3. Razmatranje nacrt-plana rada komisije za 2019, god.; 

4. Razmatranje za drugo čitanje Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona br. 

05/L-042 za regulaciju vodenih usluga; 

5. Razno. 

 

Predsednik nakon što je ustanovio da su ispunjeni uslovi za početak rada, otvorio sednicu sa 

ovim dnevnim redom. 

1.Usvajanje dnevnog reda; 

Dnevni red je usvojen  bez promena. 

2.Usvajanje zapisnika komisije iz sednice 23.1.2019; 

 

Predsednik Nitaj, ustanovio da je komisija sa, 6 glasova za, jedan  uzdržani glas,  odobrila 

zapisnik sa sastanka održanog 23. januara 2018. god., uz datu dopunu zamenice predsednika, 

Besa Gaxherri. 

3.Razmatranje nacrt-plana rada komisije za 2019, god.; 

 

Muharrem Nitaj, - Predsednik, je rekao da se na prethodnoj sednici razgovaralo o planu rada, sa 

zahtevom da se njegovo odobrenje odloži i da se očekuju ideje i predlozi članova komisije. On je 
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utvrdio  da nije stigao nijedan predlog i dodao da će se ovaj plan, čak i nakon njegovog 

usvajanja, smatrati promenljivim u skladu sa potrebama i prioritetima komisije. Dalje, otvorio je 

debatu. 

Salih Zyba,- pitao je: da li komisija može zatražiti od Vlade ili preporučiti promenu, kao što je 

zatražila na prethodnom sastanku da promeni dnevni red agende zakonodavstva? Na primer, za 

Nacrt zakon za semena, koji će se proslediti u decembru, da se zatraži da dođe ranije ove sezone 

pre sadnje, zbog njegovog značaja i nakon što je ministarstvo izjavilo da je zakon spreman. 

Besa Gaxherri,-  rekla je da je tačno da Vlada ima svoju agendu zakona, ali ako se komisija složi 

za jedan  važan zakon, a koji će Vlada iz određenih razloga odgoditi, ona može preuzeti samo 

inicijativu da pripremi zakon ili zatraži od Vlade da ga  ubrza. 

Muharrem Nitaj, - utvrdio je, da je nepouzdano da komisija može uticati na dnevni red zakona 

koji dolaze od Vlade, ali može se zatražiti da se ubrza vreme njihovog postupka, npr. Nacrt 

zakona o semenu, dok se agenda rada komisije može promeniti u bilo kom trenutku, uključujući i 

praćenje zakona, koje će komisija izabrati koje će zakone pratiti i kompletirati plan. 

Na kraju razgovora, predsednik Nitaj je pozvao poslanike da glasaju. Komisija, sa 7 glasova za, 

nijedan protiv, niti uzdržanih, izdala je ovo: 

                                                                              Zaključak 

Usvaja se Plan rada Komisije  za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj, životnu sredinu i 

prostorno planiranje, za 2019. god. 

 

 

 

4.Razmatranje za drugo čitanje Nacrta zakona o izmenama dopunama Zakona br. 05/L-

042 za regulaciju vodenih usluga; 

 

Muharrem Nitaj, predsednik, je rekao da je komisija odobrila jedan amandman i poslala ga 

stalnim komisijama, misleći da je pronađen kompromis, ali da je došlo do nekog nezadovoljstva 

od strane nekih preduzeća  za vodosnabdevanje i ovo pitanje je ponovo otvoreno u komisiji. On 

je takođe najavio da ga je pozvao g. Raif Preteni, direktor RAUV-a i g. Bekim Juniku, zamenik 

direktora UVOV-a, da čuje njihov predlog o tome koje bi moglo biti rešenje. 

 

 

Raif Preteni , direktor RAUV-a, rekao je da je dilema da li ili ne treba da se oslobađaju plaćanja 

objekti  bogosluženja, i dodao da je u mnogim susednim državama Kosova, i u Albaniji, i u 

Crnoj Gori i u zemljama EU, do sada u svakom slučaju nije pronađeno da su objekti za 

bogosluženje oslobođeni plaćanja, ali se naplaćuju kao institucionalni objekti. Prema tome, 

predlog koji je dat u nacrtu je bio da se verskim objektima pomaže i naplate kao domaćinstva, što 

je smanjilo tarifu za polovinu. On je predložio amandman koji bi umesto reči "industrijski" 

trebalo da se koristi "institucionalno", jer je to institucionalna i ne industrijska tarifa. U nastavku 

je objasnio da postoje zloupotrebe jer su uklonili vodomer i voda je korištena za navodnjavanje, 

kao što je crkva u Peći, zatim neke džamije koje navodnjavaju  polja i kažu da imaju vezu iz 

objekta. 

 

Bilo je zloupotrebe vode, rekao je i Bekim Juniku iz UVOV-a. kao primer služi, RKV Đakovica, 

gde je naplaćeno 5931 kubnih metara vode tokom 2015, 2016,god., kada je doneta odluka da im 

se poklanja,  vodomeri su bili uklonjeni, I došlo je do ogromne zloupotrebe. Dok je 2016-
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2017,god., naplaćeno 10539 kubnih metara vode, odnosno 100% povećanja, vršena je ogromna 

zloupotreba. 

 

 

Salih Zyba,-  složili su se da izbegavaju reč industrija, u slučajevima kada to nije, ali kada je 

industrijska npr. može da bude proizvođač vode ili sokova, ovde bi trebalo da postoje 

industrijske tarife. Pošto predstavnici RAUV-a nisu bili konkretni, postavili su pitanje ko nosi 

odgovornost, vlada, opština ili preduzeće, u slučaju oslobađanja od plaćanja. Rezerve vode su 

državna imovina, dok se prerada i distribucija odnose na preduzeće. Dogovoreno je da se objekti 

za bogosluženje naplaćuju sa minimalnom tarifom domaćinstava, a pošto je prirodni izvor, 

Vlada, ako hoće , može izdati i druge akte za oslobađanje  kao kategoriju. 

 

 

Andin Hoti,- rekao je da reč "industrijski" mora da se odnosi samo na tarifu, dok je za objekte 

koji su izvan kulta, naplaćeni kao poslovni objekti, ovo je bila svrha ovog izraza. Ponovio je 

predlog sa prethodnog sastanka da će, ako se ti objekti  bogosluženja osloboditi, da imaju 

određeni broj vodenih kubika za njihove potrebe i da će Vlada to platiti, dok će ostatak biti 

naplaćen kao kucni korisnik i tako da je mogućnost zloupotrebe mnogo manja. Za to je predložio 

da se pozovu predstavnici BIK-a i vodovodnih preduzeća da to utvrde. 

 

Besa Gaxherri, - dodala  je da je izmena zakona povezana sa naplatom i kontrolom potrošnje 

vode, a kako je rečeno da nijedna država u Evropi i regiji ne plaćaju vodu koja se troši na 

objektima bogosluženja, ni mi ne bismo im trebali pokloniti. Nije razumno biti oslobođeni 

plaćanja jer postoje mnogi kultni objekti  i oni su već́ konsolidovani, jer imamo mnogo 

siromašnih porodica koje nisu u stanju da se uključe u sistem vodovoda ili plate. Na kraju, pitala 

je: ako su oslobođeni plaćanja, ko će  naplatiti tu vodu ili  ko nadoknađuje ? 

Danush Ademi,- rekao je da se objekti za bogosluženje, crkve i džamije međusobno se razlikuju 

u smislu potrošnje vode. Džamije ne zloupotrebljavaju vodu, koriste se za abdes, pranje, čišćenje 

leševa i dobro je te stvari bolje definisati i da kompanija mora postaviti vodomere u svakom 

objektu bogosluženja. 

Etem Arifi,-  utvrdio je, da su objekti bogosluženja dovoljni da se kategoriziraju  kao potrošači u 

domaćinstvu i da im se ne daje mogućnost da zloupotrebljavaju vodu. Ako budu oslobođeni 

plaćanja, mi ćemo im otvoriti  put za zloupotrebu. 

Muharrem Nitaj,- rekao je da je komisija zainteresovana za rešavanje ovog problema, ne 

otvarajući vrata za zloupotrebu vode i postavljao pitanje: ako se objekti bogosluženja  oslobode  

plaćanja, zašto ne bi trebalo osloboditi obdaništa ili  staračke domove? On je podržao nacrt 

zakona, uz promenu da se profitna sredstva ne naplaćuju u "industrijskoj" tarifi već́ u 

"institucionalnoj" tarifi, koja je najjeftinija tarifa. 

Na kraju razgovora, predsednik Nitaj je pročitao predlog i pozvao poslanike da glasaju. 

Komisija, sa 6 glasova za i 1 uzdržanim, usvojila je amandman i dopunski izveštaj je upućen 

stalnim komisijama. 

 

Amandmani 1 

Član 4, stav 2 se menja, kao što sledi: 

2. U članu 20 bazičnog zakona, stav 5, menja se kao  što sledi :  
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5. Objekti bogosluženja i propratni administrativni objekti, naplaćuju se u kategoriji potrošača 

u domaćinstvu, dok se prateći profitni objekti naplaćuju prema tarifi za komercijalno-

institucionalne korisnike. 

 

6. Razno  

Salih Zyba, - postavio je svoje brige o radnjama I marketima za bar kodove nekih proizvoda za 

prodaju, kao što su brašno, mleko, higijena, itd. , koje je spomenuo  da imaju bar kod Kosova, 

dok su proizvodi drugih zemalja, kao što su Srbija, Bosna, itd. On je predložio da komisija poseti 

Privrednu komoru Kosova, u vezi sa ovom temom, a zatim i AHV. Komisija se složila da 

sutradan, dva zamenika: Salih Ziba i Andin Hoti, posete Privrednu komoru Kosova. 

 

 

Sednica je završena u 12:00.časova Predsednik komisije, 

Pripremio: Muharrem Nitaj  

Pomoćno osoblje komisije.                                                                                                                                                                                                                                                    

  

           


